2022-2023八年级英语上学期素养达标——参考答案

2022-2023八年级英语（上）素养达标

参考答案及听力材料
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八年级英语（上）素养达标（一）

练习范围：Unit 1 Where did you go on vacation?
1-5 BCBAC

6-10 ACABC

II. 1-5 BCDGF
III. 1-5 BAACA 

6-10 BBCCC   
IV. 

(A)1-5 CBACC    
(B)6-10 CBCAA 
(C)
11. For two days.

12. In a cable car.

13. In the tents.

14. Because of the bad weather. / Because they couldn’t see anything.

15. They should look after the earth.

V. 1. busy 　   
2. themselves

3. because 

4. saw 　    5. living / to live 　       

6. about 

7. everybody 　  
8. children 　    
9. what    
10. minutes 
VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（二）
练习范围：Unit 2 How often do you exercise?
I. 1-5 BABBA   

6-10 ACBBC

II. 1-5 FCEGB
III. 1-5 ACBCB   

6-10 CBBAC

IV. 

(A) 1-5 BCBAA       (B) 6-10 BCACB
(C)

11. 138. 





12. He was shy. 

13. Doing sports can help kids grow up. / We can become more outgoing after doing sports. / Playing sports

   in a team is helpful for kids. / ... 

14. the experiences of playing on a team

15. I play sports twice a week. And I play sports for about thirty minutes each time. /...

V. 1. unhappy 

2. feel


3. yourself

4. like

5. really 

 6. Helping


7. friendly

8. how  


9. If


10. Stay    

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（三）

练习范围：Unit 3 I’m more outgoing than my sister.
I. 1-5 BCABB  

6-10 CACAB 

II. 1-5 CBFEG

III. 1-5 BABCC

6-10 BBCAA

IV. 

(A) 1-5 EABGF   

(B) 6-10 ABACC

(C)



11. She was six.

12. Yes, she is.

13. Because her classmates laughed at her.

14. She is nicer than anybody else. / She is understanding. / She is a friendly girl. /...

15. 略

V. 1. anyone


2. with    

3. eggs    

4. make    

5. standing  
  6. two     

7. Come   

8. friends   

9. borrow   

10. easy

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（四）

练习范围：Units 1-3

I. 1-5 CCBBA    

6-10 CBCAB    

II. 1-5 ADEGB 

III. 1-5 AACBC       
6-10 CABBA

IV. 

(A)1-5 ABBCC   

(B)6-10 CAABC


(C)11-15 CCBCA

V. 

(A)1. mind


2. 13 / thirteen

3. homework

4. die 

5. dangerous 
(B)

6. 我最好的朋友琳达和我都喜欢旅行。

7. She thinks friends should be different.

8. Yes, he does.

9. Because he thinks that makes his life more interesting.

10. 略

VI. 1. different   
2. because  


3. late   


4. she   

5. However

 6. an    

7. spends   


8. food   

9. never   
10. during/in

VII. 略
第21-24页

八年级英语（上）素养达标（五）
练习范围：Unit 4 What’s the best movie theater?
1-5 ABACC

6-10 BACAB

II. 1-5 EGFCD

III. 1-5 ABCBC   

6-10 CABAB

IV. (A)1-5 ACBCA 
(B)6-10 BCABB  



(C)11-15 BAACB
V. 1. because


2. most popular   
3. shops     
4. to visit 
  5. friendly  

6. studied   

7. from 
      
8. them    
9. together
  10. Living  

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（六）

练习范围：Unit 5 Do you want to watch a game show?

I. 1-5 ACCBB       6-10 BCABA

II. 1-5 DBFCE

III. 1-5 CBABC 

6-10 ABCAC

IV. 

(A)1-5 ABCAC
(B)6. talents  7. same   8. less  9. get   10. 台上一分钟，台下十年功。

(C)

11. Watching TV too much. / Watching TV for a long time. / They spend a lot of time in front of the TV.

12. Because watching TV doesn’t need active mind./ Because they spend a lot of time in front of the TV and
 watching TV doesn’t need active mind. 

13. An organization./ It is an organization.

14. 孩子们看电视时间越长，他们的体重就越重。

15. We can play games, read books, lie under a tree or talk to family members and friends. / We can exercise, talk

   to friends and family and enjoy the world around us.

V. 1. movie   
2. biggest       
3. happily     
4. as    


5. But
6. laughs      
7. them    

8. ideas       
9. understand    
10. first 

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（七）

练习范围：Units 4-5

I. 1-5 CBABC  
 
6-10 ABCCB 

II. 1-5 ABFGE
III. 1-5 ACBAC  

6-10 ACCAB
IV. 

(A)1-5 BACAB   

(B)6-10 BACBA   
(C)11-15 ACAAB
V. 

(A)1. young  


2. learning   


3. 1974  

4. movie  

5. 32
(B)

6. It’s a group of young artists. / It’s a group of young actors and actresses.

7. They first appeared in December, 2015. / In December, 2015.

8. More than 100 million.
9. Yes, they did.

10. They thought they brought the characters alive again. / They thought they played it so well. / They liked them very much. 

VI. 1. watch   

2. hoped / wanted   
3. part    

4. him      

5. why

 6. But       

7. surprise         
8. first      

9. dream   

10. became

VII. 略
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八年级英语（上）期中检测卷（一）

听力部分
一、1-5 BCCBA
二、6-10 CBCAA  
三、11-15 ABBCA 
四、16. five/5   
17. successfully     18. actors     19. enjoyable    20. choose  
笔试部分
五、21-25 CACAB   
26-30 ABCAB  

六、31-35 ABCBC  
36-40 ABACC     
七、(A)41-45 CCBBA 

(B) 46. worry
 47. better
48. uncomfortable
   49. Keep
 50. healthily  

(C) 

51. 你害怕在公众场合讲话吗？/ 你害怕当众讲话吗？ 
52. 44%. / Forty-four percent. 
53. People are not interested in what he is saying. 

54. Because most jobs need some speaking ability./Because it is necessary for people to speak in public./Because it is the necessary ability for everybody.

55. I plan to practice making a speech in class./I plan to talk to myself in the mirror./...
【评分参考】
只要所给答案符合要求，且表述无误，即可得满分；如果所给答案符合要求，但表述有误，以五个小题为单位，单词拼写累计三处扣1分，语法错误累计两处扣1分；如所给答案不符合要求，不可得分。55小题答案不唯一。
八、56. his

57. best   
58. harder      59. call
    
60. top  

 
61. from   
62. how 
    63. wondered   64. never
    65. So 

九、略

【评分参考】
本题总分为10分，按五个档次给分。评分时先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调整本档次，最后给分。
评分时，应注意的重要内容为：
1. 内容要求、所应用词汇和语法结构的数量和准确性、上下文的连贯性及语言的得体性；
2. 单词拼写累计四处扣1分，语法错误累计两处扣1分；
3. 词数不符合要求，从总分中酌情减去1~2分；
各档次的给分范围和要求：
9~10分：

能按要求适当发挥，内容丰富。应用了较丰富的语言结构和词汇，用词准确、句子通顺、行文连贯、表达清楚，没有或有个别语言错误，具备较强的语言应用能力。
7~8分：

有一定的发挥，但内容欠丰富。应用的语言结构和词汇能满足任务要求，句子较通顺，表达较清楚，有少量语言错误。
5~6分：

内容不够丰富。语言表达简单，行文不够连贯，句子不够通顺，有部分语言错误。
3~4分：

所写内容过少。语言不规范，句子不条理，行文不连贯，语言错误较多。
0~2分：

所写内容与要求无关，内容杂乱，不知所云。语言很不通顺，用词很不准确，错误过多，几乎难以读懂。

听力材料
一、情景反应
本题共5个小题，每小题你将听到一句话。请你从每小题所给的A、B、C三幅图片中，选出与所听到的信息相关联的一项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。
1. I went to a clothes store with my daughter last weekend. 

2. My grandparents always exercise in the afternoon.  

3. Jeff is older than Sarah. But he is as tall as Sarah. 

4. Emma sang the best in yesterday’s singing competition. 

5. I learned to cook delicious food by watching short videos on TikTok.

二、对话理解

本题共5个小题，每小题你将听到一组对话和一个问题。请你从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。

6. M: Sally, we went to the mountains yesterday. Why didn’t you join us?

W: My aunt visited my family. I had to stay at home. 

Q: Where did Sally go yesterday? 

7. W: Jim, how often do you use the Internet?
M: I want to play every day, but my parents let me use only on Wednesdays and Fridays.

Q: How often does Jim use the Internet? 

8. M: I often sleep seven hours every night. How about you?

W: I usually sleep about eight hours, but I slept for only six hours last night because of too much homework.

Q: How many hours does the girl usually sleep every night? 

9. W: Who do you think should get the job, Peter or Jill?

M: Peter. He is more hard-working. Jill is smarter but too serious.

Q: Why does the man think Peter should get the job?  
 


10. M: Jenny, what’s the best movie theater in our city? 
 W: I think Wanda Cinema is the best. It’s the newest and it has the most comfortable seats.
 Q: What does Jenny think of Wanda Cinema?

三、语篇理解

本题你将听到一篇短文。请你根据短文内容和所提出的5个问题，从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。短文听两遍。

I’m Claire. I had a great vacation with my kids this summer! We started on July fourth. At the beginning of the summer vacation, we went to the beach. We stayed there for two weeks. I loved to sit on the beach and watch my kids play. Going to the beach was my favorite thing to do in summer. In the middle of the summer vacation, we went to Florida by plane to visit Walt Disney World. It was big and beautiful! My kids had a good time there. At the end of our summer vacation, we made a trip to Huntington Beach because my daughter Helen had a soccer game there. My daughter and her teammates played very well and they won the game at last. It was relaxing to spend so much time with my kids this summer.

四、听力填空

本题你将听到一篇短文。请你根据所听内容，完成下面的表格，将获取的信息填到相应的位置上。每空一词。短文听三遍。

My People My Homeland is an exciting Chinese movie. It is made up of five stories. They show how Chinese farmers’ lives become better and better in their homeland because of our great country. Fan Wei successfully played the countryside teacher’s role in The Last Class. The other actors are also fantastic and they did a good job in the movie. The movie tells stories in a fun and enjoyable way. And you can feel love for our people and our country in the movie. If you like to watch a movie this weekend, choose My People My Homeland! You’ll like it!
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八年级英语（上）期中检测卷（二）

听力部分
一、1-5 ABABC 
二、6-10 ACBAB  
三、11-15 BCABA  
四、16. 15 / fifteen  
17. relax    18. shy    19. beautifully    20. prize
笔试部分
五、21-25 BACCB

26-30 ABCCA

六、31-35 BAACB
36-38 ACB     
七、

(A) 39-43 AABCB     


(B) 44. like 

 45. smart
 
46. asking / asks
 47. Although / Though   48. ideas

(C)

49. Because TV brings the outside closer to people’s homes.
50. What’s going on in the other countries? / How do people live in places far away? / Is there a good sports game

   somewhere? / Some newer and better ways of doing things. / ... 
51. they can learn more easily. / they can study more easily.

52. 32%.
53. 描述图表：14 percent of students spend more than two hours watching TV every day. / 14 percent of students

 watch TV for more than two hours every day. / ... 
 概述图表：Most of the students spend less than one hour watching TV every day. / Most students don’t have

 too much time to watch TV every day. /... 
54. Do you like watching TV? / Why do you like watching TV? / What do you plan to watch tonight? / What can

 you expect to learn from TV shows? / What do you think of China’s TV shows? / Do you think Internet will

 take the place of TV? / ... 
【评分参考】
只要所给答案符合要求，且表述无误，即可得满分；如果所给答案符合要求，但表述有误，以五个小题为单位，单词拼写累计三处扣1分，语法错误累计两处扣1分；如所给答案不符合要求，不可得分。53、54小题答案不唯一。

八、55. as
    56. decided 

    57. quietly
58. happier
59. because

60. anything
61. to study/studying  
62. friends
63. her
   
64. successful

九、略

【评分参考】
本题总分为10分，按五个档次给分。评分时先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调整本档次，最后给分。
评分时，应注意的重要内容为：
1. 内容要求、所应用词汇和语法结构的数量和准确性、上下文的连贯性及语言的得体性；
2. 单词拼写累计四处扣1分，语法错误累计两处扣1分；
3. 词数不符合要求，从总分中酌情减去1~2分；
各档次的给分范围和要求：
9~10分：

能按要求适当发挥，内容丰富。应用了较丰富的语言结构和词汇，用词准确、句子通顺、行文连贯、表达清楚，没有或有个别语言错误，具备较强的语言应用能力。
7~8分：

有一定的发挥，但内容欠丰富。应用的语言结构和词汇能满足任务要求，句子较通顺，表达较清楚，有少量语言错误。
5~6分：

内容不够丰富。语言表达简单，行文不够连贯，句子不够通顺，有部分语言错误。
3~4分：

所写内容过少。语言不规范，句子不条理，行文不连贯，语言错误较多。
0~2分：

所写内容与要求无关，内容杂乱，不知所云。语言很不通顺，用词很不准确，错误过多，几乎难以读懂。

听力材料

一、情景反应
本题共5个小题，每小题你将听到一句话。请你从每小题所给的A、B、C三幅图片中，选出与所听到的信息相关联的一项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。

1. I went to the mountains last weekend. 

2. I eat fruit and vegetables every day.

3. My best friend is talented in playing sports. 

4. Greenwood Park is the best place for people to dance. 

5. My grandpa likes watching Beijing Opera on TV. 

二、对话理解

本题共5个小题，每小题你将听到一组对话和一个问题。请你从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。 

6. W: Where did you go last weekend, David? Did you do anything special?

M: No, I just went camping with my classmates. We all had a great time. 

Q: How was David’s weekend?

7. W: Jack, do you use the Internet every day?

M: No. Only on Saturday and Sunday. My mother says it’s not good for my study.

Q: How often does Jack use the Internet? 

8. W: Who’s the best at English in our class, Kevin?

M: Lucy, that girl with long straight hair. And her deskmate Jeff does the best in math.

Q: Who does best in English in the class?

9. W: Mark, let’s go to Fashion Clothes Store. We can buy clothes cheaply there.

M: But Sally, Fashion Clothes Store has the worst clothes in town. Let’s go to Cool Clothes Store.

Q: What’s the meaning of Mark’s words?

10. W: Do you know most young people like watching Dianjilidezhongguo on CCTV?

   M: Yes, it’s popular. Not only young people, my 65-year-old grandpa also likes watching it.

   Q: What do they think of the program Dianjilidezhongguo?

三、语篇理解

本题你将听到一篇短文。请你根据短文内容和所提出的5个问题，从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。短文听两遍。

Friends are very important in everyone’s life. It’s very lucky to have a good friend, and I can’t think about my life without my best friend Susan. 

My name is Lisa. When I first met Susan, I was seven. She is one year older than me. Now we are in the same class. Susan is tall and quite thin. And she has long straight black hair and big eyes. I am short and a little heavy. Sometimes I wish I could be as beautiful as her. 

Susan and I like doing a lot of things together. She always helps me to learn math and I sometimes help with her English. One day, when I made a history report in front of the class, I forgot something and couldn’t say a word. All my classmates laughed at me. I felt very bad about myself. But Susan didn’t laugh at me. She tried to help me with the report and make me happy. 

Susan is really friendly. A true friend reaches for your hand and touches your heart.  
听力填空


本题你将听到一篇短文。请你根据所听内容，完成下面的表格，将获取的信息填到相应的位置上。每空一词。短文听三遍。

My school has a talent show every year. The school talent show has a history of more than 15 years. Many students want to take part in it to show their talents. And we are always busy with studies, so it is a good time to relax ourselves.

I chose to play the guitar in this year’s talent show. But I was too shy to perform by myself. So my classmate Steve decided to play together with me. Each evening we practiced hard for the show. 

On the day of the talent show, everyone in school was excited. Steve and I were the second to perform. And we performed beautifully. Everyone enjoyed our music. Unluckily, we didn’t win a prize, but we were still very happy. We hoped that we could take part in the show next year. 
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八年级英语（上）素养达标（八）
练习范围：Unit 6 I’m going to study computer science.

I. 1-5 CBABC   

6-10 ABCCB
II. 1-5 BCEAG
III. 1-5 ACCBB 

6-10 ACBAA

IV. 

(A)1-5 ACABC     
(B)6-10 CBCAB

(C)

11. Yes, there is.

12. They are going to finish their homework first.

13. Their families.

14. Because it's warm in winter.

15. She wants to have a healthy body.

V. 1. To make  
2. better   


3. because  

4. place   

5. forget

6. easily

7. most important
 
8. by  


9. yourself   

10. When 

VI. 略

第57-60页

八年级英语（上）素养达标（九）

练习范围：Unit 7 Will people have robots?

I. 1-5 AACCB

6-10 ABCAB
II. 1-5 EBDGF

III. 1-5 ACCBA
6-10 AABCA

IV. 

(A)1-5 AACBB   (B)6-10 BDACE  

(C)

11. He is a robot.



12. It was snowy and cold.



13. It was difficult.

14. Chicken soup, salad and bread. 

15. He is lovely / useful / helpful. / He can help with a lot of housework.

V. 1. will be

2. surprise

3. hungry

4. for

5. what

6. healthily

7. having


8. and

9. itself

10. talk

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（十）

练习范围：Unit 8 How do you make a banana milk shake?

I. 1-5 CAABB  

6-10 ACBCB
II. 1-5 CBFDA

III. 1-5 BABBC    
6-10 BAACC

IV. 

(A)1-5 ABCCB     
(B)6-10 DBCAE 

(C)

11. 或许是因为人们忙于工作没有时间在家里做饭。

12. 42. / Forty-two.

13. cooking and eating at home
14. Because they are really busy and it's hard for them to cook at home after the whole day's work.

15. 略
V. 1. celebrate   

2. but      

3. together       

4. their

  
5. fifth 

6. on       
 
7. races  

8. most important 

9. enjoy

    10. forward 

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（十一）
练习范围：Units 6-8

I. 1-5 CAABC   

6-10 BACCB
II. 1-5 FEGAB

III. 1-5 ACCBA  

6-10 CABCA  
IV. 

(A)1-5 CAABC    
(B)6-10 BCCBA      (C)11-15 ABCBA
V. 

(A)1-5 FECDA

(B)

6. It was in the autumn of 1621.

7. turkeys

8. Because they don’t need to pay a lot for turkeys and eating turkey is also a British holiday custom people brought to America./ Because the turkeys are cheap and eating turkey is a holiday custom of America.

9. They thanked for Indian friends’ help. 

10. They have a Macy’s Thanksgiving Day Parade in New York City.

VI. 1. far      
2. lost     3. for     

4. hour    
5. when / after  

 6. him   

7. But     8. why       
9. must      10. about

VII. 略
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八年级英语（上）素养达标（十二）
练习范围：Unit 9 Can you come to my party?

I. 1-5 CACBB   

6-10 BBACC       

II. 1-5 GFDBC
III. 1-5 BBACC

6-10 CBBAA 
IV. 

(A)1-5 ABACB       (B)6-10 BCABB  

(C)

11. birthday party   

12. Sandy   

13. Saturday, Dec.16th    

14. 3:00 p.m.   

15. 28 Linhu Road 

V. 1. invitation  
  
2. because    3. wash


4. happily
  

5. with 

 6. them 

  
7. worst
 
8. house    

9. will have
  
10. got 

VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（十三）

练习范围：Unit 10 If you go to the party, you’ll have a great time!

I. 1-5 ACACB    

6-10 CCBBA     

II. 1-5 GFCAB

III. 1-5 ACBBA

6-10 CABAC  

IV. 

(A)1-5 CABCA     
(B)6-10 CCBAA

(C)

11. He has no legs. / He doesn’t have legs. 

12. When he was 7. / At the age of 7.

13. C 

14. 上帝为你关上一扇门, 一定会为你打开一扇窗。 

15. He is very hard-working. / He never gives up. 

V. 1. will find    

2. happily   

3. angry    

4. teaches    

5. better

6. teenagers


7. But


8. learn   

9. as        

10. player
VI. 略
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八年级英语（上）素养达标（十四）
练习范围：Units 9-10

I. 1-5 ABBCB  

6-10 BACCB

II. 1-5 DGAFB

III. 1-5 BACBA

6-10 CAABC
IV. (A)1-5 CBCAB 
(B)6-10 CCBBC

(C)11-15 CBACB
V.

(A)1-5 FACEB

(B)

6. ①.
7. 如果我在博客中写下同样的话，我的朋友们将很快地回复我。 
8. he will read my blog and be very sad

9. writing blogs
10. In a diary. Because I don’t want anyone else can read what I write. / In a blog. Because I think it’s a good

 way to talk my problems with others. / ... 
VI. 1. Her
   
2. really   
  3. accept      4. during 
    5. problems

 6. better    
7. tenth 
      8. after    
   9. invited
    10. will keep
VII. 略
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听力部分
一、1-5 ACBBA
二、6-10 CAABC  
三、11-15 ABACB  
四、16. ten / 10  
17. happens    18. television    19. carefully    20. dirty
笔试部分
五、21-25 CABBA       
26-30 ACABC

六、31-35 ACABB  

36-40 CAABB     
七、(A)41-45 DAECB    
(B)46-50 ABCCB  

(C) 

51. A video of Grandpa’s life story.
52. Because he looked for Grandpa’s best friends from high school. 
53. Grandpa and his friends appeared in an old photo in their school uniform./When Grandpa and his friends

   appeared in an old photo in their school uniform.

54. 现在我已经期待着我的八十岁、九十岁，甚至是一百岁的生日。

55. 略
【评分参考】
只要所给答案符合要求，且表述无误，即可得满分；如果所给答案符合要求，但表述有误，以五个小题为单位，单词拼写累计三处扣1分，语法错误累计两处扣1分；如所给答案不符合要求，不可得分。55小题答案不唯一。
八、56. keep/to keep
57. well   
  58. first      59. activities 
 60. After

 
61. your    

62. will let 
  63. as

  64. friendly
     65. why
九、略

【评分参考】
本题总分为10分，按五个档次给分。评分时先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调整本档次，最后给分。
评分时，应注意的重要内容为：
1. 内容要求、所应用词汇和语法结构的数量和准确性、上下文的连贯性及语言的得体性；
2. 单词拼写累计四处扣1分，语法错误累计两处扣1分；
3. 词数不符合要求，从总分中酌情减去1~2分；
各档次的给分范围和要求：
9~10分：

能按要求适当发挥，内容丰富。应用了较丰富的语言结构和词汇，用词准确、句子通顺、行文连贯、表达清楚，没有或有个别语言错误，具备较强的语言应用能力。
7~8分：

有一定的发挥，但内容欠丰富。应用的语言结构和词汇能满足任务要求，句子较通顺，表达较清楚，有少量语言错误。
5~6分：

内容不够丰富。语言表达简单，行文不够连贯，句子不够通顺，有部分语言错误。
3~4分：

所写内容过少。语言不规范，句子不条理，行文不连贯，语言错误较多。
0~2分：

所写内容与要求无关，内容杂乱，不知所云。语言很不通顺，用词很不准确，错误过多，几乎难以读懂。
听力材料

一、情景反应

本题共5个小题，每小题你将听到一句话。请你从每小题所给的A、B、C三幅图片中，选出与所听到的信息相关联的一项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。

1. My dream is to become a great doctor like Zhong Nanshan. 


2. The robot on show looks like a big eye.  

3. The main dish on Spring Festival is always dumplings in North China. 

4. Welcome to the opening of our new city library. 

5. I made a birthday cake for my friend’s birthday party.

二、对话理解

本题共5个小题，每小题你将听到一组对话和一个问题。请你从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。 

6. M: Jenny, what’s your New Year’s resolution?
W: My New Year’s resolution is to get good grades, so I’m going to study hard every day. 

Q: What’s Jenny’s New Year’s resolution about?
7. M: I think humans will live on the moon one day in the future. What do you think, Xiaoyu?
W: I agree with you, Jinming. Chang’e-5 has arrived on the moon. Humans will make it one day.
Q: Where do they think humans will live in the future?

8. M: How do you make Russian soup?

W: First we need to buy some beef, one small cabbage, two carrots, three potatoes and four tomatoes.

Q: How many carrots do they need? 

9. M: Can you come to my party at 6 p.m. on Saturday?

W: Sure, Mike, I’d love to.

Q: When is Mike’s party?   
 


10. M: I lost my bicycle yesterday. What should I do, Ms. Wang? 
 W: Don’t worry, Ben. I think you should tell your parents about it. They can help you. 
 Q: What does Ms. Wang advise Ben to do?
三、语篇理解

本题你将听到一篇短文。请你根据短文内容和所提出的5个问题，从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。短文听两遍。

Nick’s parents worry about him a lot. In many ways, he is a model child. He is kind and friendly. He does well in all subjects. However, he doesn’t like reading, not even a magazine. His parents ask his teacher for advice on how to make Nick love to read. They take him to the book store and show him different kinds of books. But Nick still has no interest in it.

One day Nick got home with a book. His parents were surprised. In fact, without telling anyone, Nick took part in some activities in the library. At one meeting, Nick listened to a speaker talk about a science book. The talk changed Nick’s life. He was interested in that book. Science books at first, then other kinds. He reads more and more.  

四、听力填空

本题你将听到一篇短文。请你根据所听内容，完成下面的表格，将获取的信息填到相应的位置上。每空一词。短文听三遍。

Do you believe that? Every family will have at least one service robot in 10 years. Such thought is not just for predictions. Now it happens in the real world. 

Mr. Lee in Shenzhen has his own service robot now. When Mr. Lee comes back from work, his service robot is already waiting for him at the door. He turns on the lights and television. While Mr. Lee is having dinner, he tidies the room carefully. And he is always preparing to put the dirty dishes into dishwasher. Before Mr. Lee goes to sleep, he tells the weather report, then reads bedtime stories. 

第97-104页
八年级英语（上）期末检测卷（二）

听力部分
一、1-5 ABCBA 
二、6-10 CBABA  
三、11-15 BCACA  
四、16. words  

17. probably    18. warm    19. happen    20. forward
笔试部分
五、21-25 CBAAB
26-30 CBABA

六、31-35 ACBAC  
36-38 CAB     

七、

(A)39-43 CBCAC     


(B)44-48 ACBDE

(C)

49. What will the future be like?

50. Asia. 

51. He will tell the car he wants to go to Beijing. / He will tell the car where he wants to go.

52. The intercontinental railways. / The Intercontinental Railway Project.

53. Because the earth is polluted badly and the environment will be in great danger. 
54. The free Internet. Because the poor can get more information about the world. / Self-driving cars. Because

   there will be fewer car accidents. / The intercontinental railways. Because I can travel around the world easily. 
 / Living on Mars. Because I want to fly rockets. / ...

【评分参考】
只要所给答案符合要求，且表述无误，即可得满分；如果所给答案符合要求，但表述有误，以五个小题为单位，单词拼写累计三处扣1分，语法错误累计两处扣1分；如所给答案不符合要求，不可得分。53、54小题答案不唯一。

八、55. until
    
56. will become 

57. worse


58. during

59. how

60. decided

61. reading  


62. to make

63. truly
   

64. love

九、略

【评分参考】
本题总分为10分，按五个档次给分。评分时先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调整本档次，最后给分。
评分时，应注意的重要内容为：
1. 内容要求、所应用词汇和语法结构的数量和准确性、上下文的连贯性及语言的得体性；
2. 单词拼写累计四处扣1分，语法错误累计两处扣1分；
3. 词数不符合要求，从总分中酌情减去1~2分；
各档次的给分范围和要求：
9~10分：

能按要求适当发挥，内容丰富。应用了较丰富的语言结构和词汇，用词准确、句子通顺、行文连贯、表达清楚，没有或有个别语言错误，具备较强的语言应用能力。
7~8分：

有一定的发挥，但内容欠丰富。应用的语言结构和词汇能满足任务要求，句子较通顺，表达较清楚，有少量语言错误。
5~6分：

内容不够丰富。语言表达简单，行文不够连贯，句子不够通顺，有部分语言错误。
3~4分：

所写内容过少。语言不规范，句子不条理，行文不连贯，语言错误较多。
0~2分：

所写内容与要求无关，内容杂乱，不知所云。语言很不通顺，用词很不准确，错误过多，几乎难以读懂。

听力材料

一、情景反应

本题共5个小题，每小题你将听到一句话。请你从每小题所给的A、B、C三幅图片中，选出与所听到的信息相关联的一项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。

1. My father is a violinist. He always performs around the world.

2. People will have robots in their homes in the future. 

3. Please cut up the watermelon and share them with your friends. 

4. Welcome to enjoy our family concert. 

5. Let’s buy our daughter some chocolate for Children’s Day. 

二、对话理解

本题共5个小题，每小题你将听到一组对话和一个问题。请你从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。每小题听两遍。 

6. W: Li Ming, what do you think your life will be like in 10 years?

M: I think I will be an astronaut like Zhai Zhigang. I’ll fly rockets to other planets.

Q: What does Zhai Zhigang do? 

7. W: Tom, did you make your New Year’s resolutions? 

M: Yeah. I’m going to help my parents at home. And I’m going to study hard at school.

Q: What is Tom going to do at home?

8. W: Dad, it’s not a festival today. Why are we having dumplings?

M: Lily, today is your grandpa’s birthday. We don’t only eat dumplings on festivals.

Q: Why are Lily’s family eating dumplings today?

9. W: Mark, can you come to my party tomorrow?

M: Sorry, Sally, I can’t. I have to go to the doctor with my sister Candy. She has a cold.

Q: Who will have a party?

W: Tomorrow is Saturday. We plan to have a class meeting on Saturday afternoon. 

M: If we have it on Saturday, half the class won’t come. Let’s have it today after class. 

    Q: When will they have the class meeting?

三、语篇理解

本题你将听到一篇短文。请你根据短文内容和所提出的5个问题，从每小题所给的A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并将其字母标号填入题前括号内。短文听两遍。

Jake is a 14-year-old boy. He didn’t like his parents. Because they made a lot of rules for him. He couldn’t stand that. So he left home quietly on a cold morning. 

Jake dreamed to make a lot of money, but in fact, he was so young that he couldn’t get any jobs. He had to ask for food on the street for two weeks. Jake’s parents worried about him very much. They never stopped looking for their son. So everywhere Jake goes, he could see a big photo of himself on the wall. But he didn’t want to go home. 

One day, Jake saw one of his photos on the wall. It seemed different. There were some words on it. It said, “We still love you, my dear son.” Reading these words, he began to cry. He missed his parents. He ran home quickly although it was very late in the evening. To his surprise, when he got home, the door opened itself. His parents didn’t go to bed and waited him in the house all night.  

The door of parents’ love for their children will never be closed.  

四、听力填空

本题你将听到一篇短文。请你根据所听内容，完成下面的表格，将获取的信息填到相应的位置上。每空一词。短文听三遍。

Parents are the ones who love you most in the world. However, you don’t often thank them. Sometimes when you want to, it’s too late. So don’t wait. Say some sweet words to your parents.

“I miss you.” You are probably very busy, but don’t forget to call your parents and tell them how much you miss them.

“Thanks for all the things you do.” Hug (拥抱) them and tell them how much you thank them. You can’t give back everything they’ve done for you, but this small act will make them feel warm.

“I’m sorry.” You may hurt them before but they still love you. You may try to go back to that time and make everything right. But that can’t happen and all you can do is to say sorry.

“Thank you for making me what I’m today.” You can never thank them enough for this. They are always there to help you move forward in life. Let them know they are the real heroes in your life.
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